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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A megújuló energiát Magyarországon miért csak a 
megtermelés helyszínén lehet felhasználni, az ország más területén miért nem?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Mindennapjainkat  és  jövőnket  tekintve  személyes  meggyőződésem,  hogy  a  fenntarthatóság,  a
klímavédelem  kiemelt  célunk  kell,  hogy  legyen,  hiszen  ezáltal  csökkenthető  a  szén-dioxid
kibocsátás, mely nagyban hozzájárul a környezetvédelemhez, a megújuló energiák alkalmazásának
pedig lényeges előnye, hogy nem járulnak hozzá a globális felmelegedéshez.
 
A fenntarthatóság tekintetében lakossági megkeresés érkezett hozzám, miszerint egy budapesti VII.
kerületi társasházban a tulajdonos a lakását minél fenntarthatóbbá, önellátóbbá szerette volna tenni,
ezért napelemek felszerelését tervezte a társasház belső tetőszerkezetére, melyek telepítése sajnos
egyéb okokból lehetetlenné vált.
 
Lehetséges megoldásként vetődött  fel  ekkor, hogy ha a tulajdonos által  az ország más részén a
napelemek által megtermelt áram betáplálásra kerülne a hálózatba a mérőórán keresztül, akkor az
így betáplált energiát budapesti lakása fenntartására szeretné felhasználni, hiszen mindkét mérőóra
az ő nevén szerepel.
 
A jelenlegi gyakorlat szerint azonban Magyarországon a betáplált energiát csak azon a mérőponton
lehet felhasználni, ahol a betáplálás a valóságban meg is történt, így nincs lehetőség arra, hogy
bárki, aki lakását zöldebbé, fenntarthatóvá szeretné tenni, ily módon tudja felhasználni a megújuló
energiát.
 



 
Tisztelt Miniszter Úr! Úgy gondolom, hogy a fenntarthatóság kérdése közös ügyünk, ez alapozza
meg a saját és gyermekeink jövőjét is, erre tekintettel a következő kérdésekkel fordulok Önhöz:
 
 
1. A megújuló energiát Magyarországon miért csak a megtermelés helyszínén lehet felhasználni, az
ország más területén miért nem?
 
2. Létezik-e már most is olyan megoldás, mely a fenti problémát orvosolhatja?
 
3.  Amennyiben  nem,  elképzelhetőnek  tartanak-e  egy  ilyen  jellegű  megoldást,  mely  szerint  a
Budapest belvárosában élők is fel tudják használni a saját maguk által, de az ország más területén
megtermelt energiájukat?
 
Megtisztelő válaszát megköszönöm!
 
Budapest, 2022. július 12.
 
Tisztelettel:
 
Dr. Oláh Lajos
Demokratikus Koalíció
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